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06-09-2023 / 00.22.04-P35-10-22 

Ældrerådets høringssvar til budgetforslag 2024-2027 

Ældrerådet har på sit møde den 6. september 2023 behandlet budgetforslag 2024-
2027, og har i den forbindelse nedenstående bemærkninger.  

Indledningsvist kan ældrerådet beklageligvis konstatere, at det igen er de samme 
ting, der skal drøftes i dette budget, som tidligere år. Det er ældrerådets holdning, at 
det må være muligt at afsætte varige midler til vigtige områder på omsorgsområdet, i 
stedet for at lave ”nødløsninger” med bevillinger til ét år ad gangen.  

Demografiudvikling 

Ældrerådet ser positivt på udviklingen af den ældre del af befolkningen, og vil derfor 
endnu engang på det kraftigste opfordre til, at der igen i år sker fuld 
demografiregulering, så udmøntningen af midler til omsorgsområdet stemmer 
overens med den forventede demografiudvikling.  

Det er vigtigt for omsorgsområdet, som minimum at kunne opretholde den standard, 
der er i dag, også når den ældre del af befolkningen vokser.  

Klippekortordningen 

Ældrerådet finder det meget ærgerligt, at klippekortet igen er i risiko for at forsvinde 
helt.  

Hvis der ikke er en klippekortordning, så rammer det mange borgere, hvor det 
virkelig betyder noget. Derudover har det også betydning for plejecentrenes 
mulighed for at give hjælp ”udover det nødvendige” til borgerne.  

Det er ældrerådets opfattelse, at der rent faktisk er afsat midler til 
klippekortordningen i bloktilskuddet, hvorfor det burde være muligt for Randers 
Kommune at finde midler til at bibeholde denne ordning for kommunens ældre 
borgere.  

Ældrerådet
Byrådssekretariatet 

Sekretær for ældrerådet 

Telefon +45 8915 1515
Direkte +45 8915 1905
Camilla.Juul.Nielsen@randers.dk
www.randers.dk
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Rengøring  

Ældrerådet finder det uværdigt, hvis rengøringen nedsættes fra hver 2. uge til hver 3. 
uge. Det er ikke ok, at borgere skal nøjes med at få rengøring hver 3. uge.  

Det giver desuden en stor ulighed mellem borgerne, så det kun er de bedst stillede, 
som har råd til at købe privat rengøringshjælp og derved bibeholde et acceptabelt 
rengøringsniveau.   

Kollektiv trafik  

Pensionistkortet 
Ældrerådet kan endnu engang genbruge sit høringssvar fra sidste år vedrørende 
pensionistkortet.  

Det unikke tilbud til kommunens ældre borgere – et pensionistkort til meget få penge 
årligt – er en af de ting, som er med til at gøre det attraktivt at bo og blive gammel i 
Randers Kommune. Det er ærgerligt, hvis alle disse gode tiltag skal fjernes.   

Desuden handler det om mere end blot muligheden for at transportere sig fra A til B 
– det hjælper borgerne til at komme ud og opleve noget i en hverdag, som måske 
ellers kan være meget ensom. Derudover er der mange, der bruger det til at 
transportere sig til genoptræning – især de borgere, som bor langt fra midtbyen, hvor 
al genoptræning efterhånden er samlet. Det er ikke rimeligt at fratage borgerne den 
mulighed. Busserne kører jo alligevel, så hvorfor spare på pensionistkortet?  

Nedlæggelse af busruter  
Ved nedlæggelse af busruter skal man overveje, hvor man laver aktiviteter for de 
ældre. F.eks. er det problematisk at lave aktiviteter i hallen i Haslund, hvis busruten 
nedlægges, så de ældre ikke kan komme derud.  

Derudover er det naturligvis vigtigt, at der findes alternativer, så man ikke afskærer 
visse områder i kommunen fra den kollektive trafik.  

Midler til uddannelse af +25-årige og særligt tilbud for ledige 

Ældrerådet synes det er ærgerligt, hvis tilbud, som skal nedbringe ledigheden og 
afhjælpe rekrutteringsudfordringer på omsorgsområdet, forsvinder.  

Det stemmer ikke ret godt overens med kommunens udfordringer med store udgifter 
til folk på overførselsindkomst.  

Kommunen skal sørge for kvalificeret arbejdskraft til vores ældre, og derfor skal det 
også være attraktivt at arbejde indenfor omsorgsområdet.  

Velfærdsteknologi 

Ældrerådet er generelt positivt indstillet over for dette forslag – det må bare ikke 
betyde, at der kommer færre ”varme hænder” i plejen. Fokus i dette arbejde skal 
være ordninger, som kan frigøre ”varme hænder” fra for eksempel administrative 
opgaver, som så kan hjælpe til med borgerplejen i stedet.  Strukturen bør være et 
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projekt med projektansættelser, så sekretariatet kan nedlægges, når der ikke 
længere er brug for det.   

Ældrerådet er spændte på at se effekten af den øgede velfærdsteknologi.  

 

På ældrerådets vegne, 

Med venlig hilsen 
 
Åse Boje  
Formand 
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